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Dwa dni potrwa pierwszy Transgraniczny Festiwal Folklorystyczny. Już w najbliższy
weekend w Cieszynie zaprezentują się zespoły z trzech krajów.

Z Karoliną Małysz, dyrektorem Zespołu Pieśni  i Tańca Ziemi Cieszyńskiej im. Janiny Marcinkowej –
organizatorem Festiwalu, rozmawia Jan Bacza.
 
Udało się uzyskać dofinansowanie, pierwszy taki festiwal nad Olzą.
 
Pierwszy raz aplikowaliśmy o środku unijne i udało się otrzymać zespołowi dotację na organizowanie tego festiwalu.
Stowarzyszenie wspierające Zespół Ziemi i Tańca wystąpiło również do Urzędu Marszałkowskiego i on również
dołożył się do tego przedsięwzięcia. Dzięki dofinansowaniu uda się zorganizować pierwszy taki festiwal. Uważamy,
że Cieszyn jest blisko gór i powinny być tutaj takie imprezy.
 
Wisła i inne miasta to Tydzień Kultury Beskidzkiej, Cieszyn rozpoczyna coś nowego?
 
Zależało nam na tym, żeby nie ograniczać się do folkloru polskiego. W żadnym jednak razie nie możemy
porównywać się do TKB, bo jest to jedno z największych przedsięwzięć w Europie, jeśli chodzi o festiwal
folklorystyczne. Próbujemy zorganizować festiwal polsko-czesko-słowacki. Chcemy pokazać naszej lokalnej
społeczności podobieństwa i różnice pomiędzy – w sumie – pokrewnym folklorem. Mam nadzieję, że nam się to
uda.
 
Kogo usłyszymy, kogo zobaczymy.
 
Z zagranicy mamy potwierdzenia dwóch zespołów czeskich oraz jednego słowackiego. Również z polskiej strony
szykujemy pewną niespodziankę, w postaci zespołu z Mazowsza. Są to grupy na bardzo wysokich poziomach.
 
POSLUCHAJ
 
Zespoły, jeden po drugim będą się prezentowały?
 
Tak. W sobotę zapraszamy na prezentację zespołów, które wystąpią w centrum Cieszyna. Ale grupy będzie można
spotkać i w Czeskim Cieszynie i na Moście Przyjaźni. Będzie także przemarsz ulicą Głęboką. O godzinie 19.00 w
sobotę w Hali Widowiskowo- Sportowej odbędzie się koncert inauguracyjny festiwalu. Podczas tego koncertu
zespoły będą oceniane. Każdy z nich będzie prezentował kilkunastominutowy program. Jury będzie składało się z
kierowników muzycznych, choreografów i muzyków z poszczególnych zespołów. Jego zadaniem będzie, nie
wybranie najlepszego zespołu, ale wyszukanie w każdym z nich jakiegoś charakterystycznego elementu, cechy
właściwej tylko dla danego zespołu. W sumie zobaczymy pięć zespołów.
 
To sobota, ale w niedzielę również koncert na hali.
 
Ale wcześniej, o godzinie 15.00 w kościele pw. św. Marii Magdaleny odbędzie się nabożeństwo festiwalowe.
Zapowiada się bardzo ciekawie, bo prowadzić go muzycznie będą zespoły. Każdy z nich zaprezentuje pieśni religijne
z kraju, z którego pochodzi. O 18.00 w hali sportowej, odbędzie się koncert finałowy. Jednak repertuar zespołów
będzie inny, niż podczas pierwszego dnia.
 
Podobno szykujecie wspólny występ.
 
Z każdego zespołu dwie pary zostaną oddelegowane do wspólnego tańca. Będzie to króciutka wiązanka tańców
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cieszyńskich. Pary będą losowane i na przykład Czesi będą tańczyć z Polakami czy Słowakami. Ten wspólny taniec
zobaczymy podczas koncertu w niedzielę
 
Na wszystkie koncerty wstęp wolny?
 
Oczywiście. Chcemy coś dać lokalnemu społeczeństwu, nie chcemy obarczać ich dodatkowymi kosztami. Zależy
nam, żeby jak najwięcej osób zobaczyło te występy. Żebyśmy mieli zielone światło na przyszłość w organizacji tego
typu przedsięwzięć.
 
Dziękuję za rozmowę.
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